
 

 

Hangon kaupungin vanhusneuvosto 
 
 
TOIMINTAKERTOMUS 2024 
 
 

1. Kokoonpano 
 

 
   Vanhusneuvoston jäsenet 2024: 
 
   Stig Sundberg, puheenjohtaja (Svenska pensionärsgillet i Hangö rf)  

Riitta Leskinen, varapuheenjohtaja (Hankoniemen Eläkkeensaajat ry) 
  Lillemor Remes (Hangö pensionärer rf) 

Leena Ahola (Hangon Suomenkieliset Eläkeläiset ry) 
Jukka Kaartinen/Leena Apaja (Holken- kerho, Lappohja) 

  Hanna Österlund, esittelijä sihteeri (Hangon kaupunki) 
 
Varajäsenet: 
Kerstin Lundqvist (Svenska pensionärsgillet i Hangö rf) 
Marianne Niskanen (Hankoniemen Eläkkeensaajat ry) 

  Ann-Mari Sonntag (Hangö pensionärer rf) 
Tuula Seppänen/ Kaarina Turpeinen (Hangon Suomenkieliset Eläkeläiset ry) 
Leena Apaja/ Kaisa Sirviö (Holken- kerho, Lappohja) 
 
 
 
 
 
2. Kokoukset 
 
Kokousten määrä 7: 
 

30.1.2024 
19.3.2024 
21.5.2024 
19.8.2024 
1.10.2024 
4.11.2024 
19.11.2024 

 
 



Lautakuntien edustajat: 
Lillemor Remes, tekninen lautakunta (varalla Ann-Mari Sonntag) 
Leena Ahola, kulttuurilautakunta (varalla Tuula Seppänen/ Kaarina Turpeinen) 
Jukka Kaartinen/Leena Apaja, ympäristölautakunta (varalla Leena Apaja/ Kaisa Sirviö) 

 
Länsi-uudenmaan hyvinvointialueen vanhusneuvosto: 
Hangolla on yksi paikka Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen vanhusneuvostossa. Riitta 
Leskinen ja Lillemor Remes (varajäsen) ovat raadissa edustaneet Hankoa.  

 
 

3. Toiminta, vuorovaikutteinen yhteistyö ja tapahtumat ikääntyneille 
 

• Vanhusneuvoston kokouspöytäkirjat, toimintasuunnitelma ja 
toimintakertomus julkaistiin kaupungin kotisivuilla. 
 

• Kaupunginhallitus sai tiedoksi vanhusneuvoston pöytäkirjat vuodelta 
2023, toimintakertomuksen 2023 sekä toimintasuunnitelman 2024. 
 

• Esteettömyysohjausryhmän ensimmäinen kokous pidettiin 25.1. 
Marianne Niskanen edustaa vanhusneuvostoa ohjausryhmässä. Sihteeri 
Hanna Österlund on jäsen työ- ja ohjausryhmässä. 
 

• Jenni Björksten, joka on Länsi- Uudenmaan hyvinvointialueen 
ikääntyneiden palveluiden projektipäällikkö, , osallistui vanhusneuvoston 
kokoukseen 19.3. Hän kertoi hyvinvointialueen ajankohtaisista asioista, 
jotka koskevat kaupungin ikääntyneitä. 

 
 

• 21.3. vanhusneuvosto järjesti yhteistyössä kulttuuripuolen, 
liikuntapalveluiden, hyvinvoinnin ja Voimaa vanhuuteen toiminnan 
vapaaehtoisten kanssa yhteislaulutilaisuuden Esa Niemisen kanssa 
kaupungintalon juhlasalissa. Seniorshop myi vaatteita ja vapaaehtoiset 
järjestivät arpajaiset ja kahvilan. Tapahtuma onnistui yli odotusten ja 
paikalla oli noin 200 henkilöä. 
 

• Vanhusneuvosto järjesti tiedotustilaisuuden Länsi-Uudenmaan 
hyvinvointialueen sosiaali- ja terveyspalveluista ikääntyneille 26.4. 
kaupungintalon juhlasalissa. Tuula Suominen (palvelualuejohtaja, 
ikääntyneiden palvelut) ja Veli-Pekka Puurunen (hallintolääkäri, yhteiset 
sosiaali- ja terveyspalvelut) esittelivät palvelualueiden toimintaa ja 
ajankohtaisia asioita: “Minne olemme menossa hyvinvointialueella ja 
mitä tapahtuu seuraavaksi”. Tilaisuuden lopussa oli aikaa kysymyksille. 
Tiedotustilaisuus oli tarkoitettu ikääntyneille, heidän omaisilleen sekä 
muille kiinnostuneille. Tapahtuman aikana tarjottiin kahvia. Paikalla oli 
noin 80 henkilöä ja monilla oli kysymyksiä, mikä johti vilkkaaseen 
keskusteluun. 

 



 

• Hangon 150-vuotisjuhlan kunniaksi vanhusneuvosto järjesti juhlalounaan 
Casinolla 5.6. Tapahtumaan osallistui noin 500 henkilöä ja Voimaa 
vanhuuteen toiminnan vapaaehtoiset, liikuntapalvelut ja nuorisopuoli 
osallistuivat järjestelyihin. Ohjelmassa oli tervetuliaispuhe, jonka piti 
vanhusneuvoston puheenjohtaja Stig Sundberg, juhlapuhe 
kaupunginjohtaja Petra Ståhl, juhlaillallinen seisovasta pöydästä ja 
päivätanssit Susann Sonntag bändin sävelin. Bussikuljetus järjestettiin 
Lappohjasta Tvärminnen ja Täktomin kautta. Tapahtuma oli onnistunut ja 
tunnelma juhlava. 
 

• Vanhusneuvosto järjesti ulkoilupäivän ikääntyneille 29.8. Plagenin 
rannalla. Osallistujat kävelivät Ankkalammen ympäri ja sen jälkeen 
nautittiin kahvia ja pullaa Plagenin terassilla. Tapahtumaan osallistui noin 
75 ikääntynyttä. 

 
 

• 8.10. järjestettiin yhteistyössä seniorimessut Urheilutalossa. Työryhmä 
vastasi seniorimessujen suunnittelusta ja Lillemor Remes edusti 
vanhusneuvostoa ryhmässä. Paikalla oli 51 eri näytteilleasettajaa ja 
järjestettiin 9 eri “kokeilutilaisuutta” ja 7 eri luentoa. Voimaa vanhuuteen 
vapaaehtoiset pitivät kahvilaa, toimivat pysäköinninvalvojina ja hoitivat 
valvonnan. Punainen Risti vastasi ensiavusta. Messuvieraat, 
näytteilleasettajat, luennoitsijat ja ohjaajat vastasivat messujen jälkeen 
kyselyyn, jossa he kertoivat kokemuksistaan messuilla. Palaute oli erittäin 
positiivista ja osallistujat toivoivat, että vastaavia tapahtumia 
järjestettäisiin tulevaisuudessa. Messut onnistuivat hyvin ja useita satoja 
ikääntyneitä osallistui tapahtumaan. 
 

• Vanhusneuvostopäivä pidettiin 30.10. Helsingissä, Riitta Leskinen ja 
Lillemor Remes osallistuivat etänä. 

 
 

• Vanhusneuvosto ja kaupungin ikääntyneet kokevat, että kaupungin 
asiointireittien varrelle tarvitaan lisää penkkejä. Vanhusneuvoston 
kokouksessa 4.11. laadittiin lista paikoista, joissa vanhusneuvosto ja 
eläkeläisyhdistysten jäsenet kokevat, että penkkejä tarvitaan. Ehdotus 
lähetettiin 18.11. tekniselle johtajalle Jukka Horttanaiselle, puistoesimies 
Helena Boström-Mäkelälle ja osastosihteeri Katri Lindforsille. 
 

• 19.11. vanhusneuvosto järjesti joululounaan ravintola Strandenissa. 
Jokaisesta eläkeläisyhdistyksestä osallistui 2 jäsentä ja lounaan 
yhteydessä pidettiin myös vuoden viimeinen kokous. 


